
Mondelinge vraag van Johan Pauly (N-VA) over LIRES 
 
De voorzitter: 
Mijnheer Pauly, u had een vraag over LIRES. 
 
De heer Johan Pauly: 
Beste collega’s, geachte gedeputeerden, geachte gouverneur.  In mei 2016 hebt u mij in een schriftelijk 
antwoord op mijn vraag uitvoerig ingelicht over het nieuwe regionale samenwerkingsverband LIRES.  In uw 
antwoord waren op dat ogenblik nog een aantal zaken die moesten uitgeklaard worden. 
 
In het artikel in de krant van 7 februari laatstleden lees ik dat men nu effectief van start zal gaan met dit 
samenwerkingsverband.  Alles zal gecoördineerd worden door professor Luc Soete, aangevuld met enkele 
experten.  De professor kan in Nederland zeker al enkele adelbrieven voorleggen.  Wie ben ik dan om aan de 
expertise van deze professor te twijfelen? 
 
Ik stel me de vraag of de provincie nog nodig is voor het opzetten en begeleiden van regionale 
samenwerkingsverbanden.  U maakt alleszins handig gebruik van de mogelijkheid die de Vlaamse decreetgever 
u geeft om de provincies hier in te schakelen.  Ik moet u wel meegeven dat u het voorbije jaar goed hebt 
geluisterd naar hetgeen hier in de raad is verteld.  We hebben hier regelmatig gezegd, zowel vanuit de oppositie 
als vanuit de meerderheid, dat er problemen zijn in bepaalde regio’s in Limburg.  Meer bepaald in het Maasland.   
 
Dat u in een eerste fase kiest voor het Maasland en Noord-Limburg toont aan dat u niet enkel voor uw eigen 
regio of stad gaat, maar effectief aan heel Limburg denkt.  Dat siert u. 
 
Maar ik mag hopen dat LIRES niet enkel een praatbarak gaat worden, maar dat er daadwerkelijk beslissingen 
genomen zullen genomen worden die ook uitgevoerd worden.  Er bestaan in dit land al genoeg praatbarakken.  
Het mag echter ook geen orgaan worden waar postjes belangrijker zijn dan de inhoud.   
 
Ik had daarom graag een antwoord gekregen op de volgende vragen. 
 
In het artikel spreekt u over inspanningen voor Noord-Limburg en het Maasland.  Zijn alle gemeenten in deze 
streek reeds aangesloten bij LIRES?  Wat als er gemeenten niet willen meewerken?  Zitten er al 
hefboomprojecten in de pijplijn?  Welke projecten komen hiervoor in aanmerking?  Welke criteria zullen gebruikt 
worden om een hefboomproject al dan niet goed te keuren? 
 
Er is sprake van een budget van 5 miljoen euro in de eerste fase, komende van de provincie en de gemeenten.  
Wat is de verdeelsleutel hiervan?  Waaronder vind ik deze terug in de meerjarenplanning? 
 
De heer Erik Gerits: 
Dank u wel, mijnheer Pauly.  Bedankt ook dat u bevestigt dat ik probeer te luisteren naar iedereen hier in de 
raad.  Dat gaan we ook proberen te doen met ons Arbeidsmarktfonds.  De uitnodiging ligt bij jullie op tafel.  Er 
zijn na enkele dagen al in de dertig inschrijvingen.  Dat belooft.  We hopen daar heel goede projecten te zien en 
natuurlijk ook heel graag in het Maasland. 
 
Om te komen tot uw vraag.  Het gaat niet over postjes.  Geloof me.  Er zal niemand die daar inzit een vergoeding 
krijgen.  Als je experten inhuurt, zal u begrijpen dat dat wel het geval is.  Het is niet de bedoeling dat daar 
politieke postjes of wat dan ook in gecreëerd worden. 
 
Welke gemeenten zijn betrokken in het traject?  Degenen die een intentieverklaring hebben ondertekend.  Voor 
Noord-Limburg zijn dat alle negen gemeenten.  Ik som ze even op: Bree, Hechtel-Eksel, Lommel, Neerpelt, Peer, 
Bocholt, Hamont-Achel, Meeuwen-Gruitrode en Overpelt.  Voor het Maasland zijn dat vier van de vijf 
Maaslandse gemeenten: Maaseik, Kinrooi, Maasmechelen, Dilsen-Stokkem.  Lanaken doet op dit ogenblik nog 
niet mee.  We hebben al een persoonlijk gesprek gehad met de burgemeester.  We hebben ook geprobeerd om 
een aantal contacten te leggen.  Voorlopig hebben we hen nog niet overstag gekregen. 
 
Wat is belangrijk om te weten?  Gemeenten die niet instappen, zullen wel geïnformeerd worden over de gang 
van zaken.  Die zullen ook in het traject absoluut nog kunnen instappen.  Wie niet instapt, zal ook niet actief 
betrokken worden bij het traject en ook niet in de overleg- en beslissingsmomenten.  We laten ook heel wat 
beslissingsmacht bij de burgemeesters van de betrokken steden en gemeenten binnen de regio’s in het hele 
traject.  We hebben dat afgelopen week volledig toegelicht in de startvergadering. 
 
Zitten er al hefboomprojecten in de pijplijn?  Neen, die zitten er nog niet in.  Er zijn wat voorbeelden gegeven, 
maar er zit nog geen enkel project in de pijplijn.  Er worden geen voorafnames gedaan.  
 
Welke projecten kunnen hiervoor in aanmerking komen?  We proberen het heel duidelijk te definiëren als 
gemeente-overschrijdende hefboomprojecten die eigenlijk een hefboomeffect hebben op de regio.  Ik weet dat 



het vrij theoretisch klinkt.  Dat zal nog een beetje praktisch moeten uitgewerkt worden.  Het gaat ook over 
strategische projecten die belang hebben voor de regio.  Daar gaat het over. 
 
De heer Johan Pauly: 
Mag ik even tussenkomen?  Ik weet dat het geen interpellatie is. 
 
Zijn het projecten die vanuit gemeentebesturen of vanuit bedrijven komen? 
 
De heer Erik Gerits: 
Vanuit gemeentebesturen.  Het is bottem up.  Wij gaan een omgevingsanalyse doen.  Wij gaan het 
regiopotentieel in kaart brengen.  De sleutelactoren die aanwezig zijn in een bepaalde regio gaan wij proberen te 
interpelleren.  Dan is het de bedoeling dat we een opmaak gaan doen van een strategische visie.  Dat we een 
aantal hefboomprojecten gaan definiëren en dat dan eigenlijk de keuze kan gemaakt worden.  We kunnen er niet 
meerdere op gang trekken.  We willen er een per regio.  Dat zal dan voorgesteld worden aan de deputatie, waar 
de uiteindelijke beslissing zal genomen worden. 
 
Het reglement, hoe we die toekenning van die middelen precies gaan doen, moet nog op deputatie komen.  We 
plannen dat voor de zomer klaar te hebben. 
 
Als ik dan kom tot het budget van 5 miljoen euro.  Daar zit geen geld in van de steden of gemeenten.  Het geld 
dat zij inbrengen, die 0,29 euro, is om de werking te betalen, voor de mensen rondom, om de 
communicatiemensen te betalen.  De 5 miljoen is opgebouwd uit 3,6 miljoen euro uit de SALK-middelen van de 
provincie.  Die vindt u terug onder de prioritaire doelstelling Sterk Limburg en het actieplan “Bijdrage aan de 
versterking van het economisch weefsel”.  In 2017 staat er 2 miljoen euro op dat budget en in 2018 1,6 miljoen 
euro.  De rest van die 5 miljoen -1,4 miljoen euro- zit in de reserves van het ERSV.  We kunnen dus in 2017 al 3,4 
miljoen uitgeven, drie projecten.  Het is de bedoeling dat we voor de zomer proberen, zeker in het Maasland en 
in Noord-Limburg, die projecten te definiëren en goed te keuren en eigenlijk ook de middelen daarvoor te 
voorzien.   
 
Er is ook de vraag geweest om dit te doen met Zuid-Limburg.  We gaan ook met andere steden en gemeenten al 
een schrijven richten naar de burgemeesters, met specifieke vragen waarmee we al aan de slag kunnen. 
 
De heer Johan Pauly: 
Dank u wel voor uw antwoord. 
 
Ik heb aansluitend nog een vraag.  Er is sprake over experten.  Welke experten zijn dat?  Zijn die al aangeduid?  
Zijn er al gesprekken lopende? 
 
De heer Erik Gerits: 
Het zijn twee soorten groepen.  We hebben de compasgroepen, die het totaalverhaal bekijken.  Daarvoor kijken 
we naar Piet Pauwels.  We proberen daar Jonathan Holslag in te krijgen, maar ook de gouverneur en Luc Soete.  
 
Een andere groep zijn de regio-experten.  Dat zijn de mensen waarvan we bottem up vragen aan de steden en 
gemeenten om iemand aan ons kenbaar te maken die een toonaangevende rol in hun regio speelt om samen 
met ons na te denken om die projecten te definiëren.  
 
De heer Johan Pauly: 
Is er nog een terugkoppeling naar de provincieraad? 
 
De heer Erik Gerits: 
Er is terugkoppeling, op dit ogenblik niet naar de provincieraad.  In de periode gaat er overleg zijn met de 
burgemeesters van de steden en gemeenten die betrokken zijn.  Er zal ook terugkoppeling zijn naar het ERSV, 
waarin de meeste partijen vertegenwoordigd zijn.  Maar als u wilt, zal ik in een beleidscommissie een toelichting 
geven van de stand van zaken.  Het is niet zo dat wij binnen veertien dagen al vanalles kunnen vertellen.  Het is 
opgestart.  Het is bezig.  Het is lopende.  Als u vragen hebt, dan wil ik u altijd persoonlijk informeren. 
 
De heer Johan Pauly: 
Dank u wel. 
 
 


